

Where the Parties Stand on Public Service Issues



The Professional Institute
of the Public Service
of Canada

On August 10, PIPSC submitted the following questions to the leaders of all the major federal parties running in ridings across the country. The following grid summarizes their responses. (Despite repeated requests, we did not receive responses from the Conservative Party of Canada.)

Questions	Answers			
	CPC	NDP	LPC	GPC
1. If elected, will you and your party commit to allow federal scientists to speak freely with media about their research, excluding of course research deemed too sensitive for reasons of national security?	No Reply	Yes	Yes	Yes
2. Will your party commit to reinvest in adequate staff at CRA to properly target and investigate offshore tax cheats instead of charities?	No Reply	Yes	Yes	Yes
3. Will you and your party commit to reducing government dependence on outsourcing, which currently costs Canadians \$10 billion a year?	No Reply	Yes	DNAQ*	Yes
4. Will your party reinvest in government science programs – specifically, government science aimed at fighting climate change, protecting the environment and ensuring Canadians’ health and safety as well as improving innovation?	No Reply	Yes	Yes	Yes
5. Will your party overturn recent laws attacking free and fair collective bargaining, specifically contained in 2013’s omnibus budget bill C-4 and 2015’s omnibus budget bill C-59?	No Reply	Yes	Yes	Yes
6. Will your party restore the mandatory long-form census?	No Reply	Yes	Yes	Yes

*Did not answer question

Les positions des partis sur les enjeux de la fonction publique



L'Institut professionnel
de la fonction publique
du Canada

Le 10 août, l'Institut a soumis les questions suivantes aux chefs des principaux partis politiques qui présentent des candidats dans des circonscriptions un peu partout au pays. Le tableau ci-dessous résume leurs réponses. Malgré nos demandes répétées, le Parti conservateur du Canada (PCC) n'a pas répondu à nos questions.

Questions	Réponses			
	PCC	NPD	PLC	PVC
1. Si vous êtes réélu, vous engagez-vous, vous et votre parti, à permettre aux scientifiques fédéraux de parler librement de leurs recherches avec les médias, en excluant bien entendu les recherches jugées trop délicates pour des raisons de sécurité nationale?	Pas de réponse	Oui	Oui	Oui
2. Votre parti s'engagera-t-il à réinvestir dans du personnel adéquat à l'ARC afin d'enquêter sur les fraudeurs fiscaux à l'étranger au lieu de cibler les organismes de bienfaisance?	Pas de réponse	Oui	Oui	Oui
3. Vous engagez-vous, vous et votre parti, à réduire la dépendance du gouvernement à l'égard de la sous-traitance, qui coûte actuellement aux Canadiens 10 milliards de dollars par année?	Pas de réponse	Oui	NPRQ*	Oui
4. Votre parti réinvestira-t-il dans des programmes scientifiques gouvernementaux et en particulier dans des programmes qui visent à lutter contre les changements climatiques, à protéger la santé et la sécurité des Canadiens et à améliorer l'innovation?	Pas de réponse	Oui	Oui	Oui
5. Votre parti invalidera-t-il les récentes lois défavorables à la négociation collective libre et équitable, telles que les lois omnibus d'exécution du budget C-4 de 2013 et C-59 de 2015?	Pas de réponse	Oui	Oui	Oui
6. Votre parti rétablira-t-il le questionnaire de recensement détaillé obligatoire?	Pas de réponse	Oui	Oui	Oui

* N'ont pas répondu à la question